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Protokół Nr XXIII/2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 07 września 2016 r. 

 

XXIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

07 września 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1500. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- Wójt Gminy Biskupiec – Arkadiusz Dobek, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka z „Gazety Nowomiejskiej” i Aleksandra 

Malinowska z „Kuriera Iławskiego”. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Adam Głowacki, Marek Piątkowski i Agnieszka Stajszczak. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad była p. Ewa Dembek. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Dembek wyraziła zgodę.  
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4) 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania, uwagi. Uwag i pytań nie było.  

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad XXIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXII Sesji Rady Powiatu Jan Czapliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radny 

wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXII/2016. „Za” 

głosowało 13 radnych, radna Dembek wstrzymała się od głosu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 22 lipca 

do 30 sierpnia 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 15, 21 i 28 lipca 2016 r. 

(załącznik nr 5). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 
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- 01.08 – obchody Święta Policji -  w tym roku przesunięte w czasie z uwagi na Światowe 

Obchody Dnia Młodzieży;  

- 02.08 – spotkanie z Dyrektorem Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

Zbigniewem Cieciuchem na temat możliwości pozyskania dofinansowania na remont chirurgii dla 

Szpitala Powiatowego, w ramach konkursu, który ma być ogłoszony w grudniu br. 

- 04.08 – spotkanie starostów z Marszałkiem Województwa na temat sieci internetu 

szerokopasmowego; na spotkaniu próbowano namówić do zmiany stawek za zajęcie pasa 

drogowego, żaden samorząd się na to nie zgodził; 

- 12.08 – na terenie gminy Biskupiec gościł Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich Waldemar 

Królikowski  - chodziło o wyremontowanie kawałka drogi łączącego drogę powiatową do Kisielic 

z drogą wojewódzką nr 538; sprawa została załatwiona „od ręki”; 

- 17.08 – podpisanie aktu notarialnego z gminą Kurzętnik na sprzedaż gruntów Skarbu Państwa 

(25% dochodu ze sprzedaży zostaje w budżecie powiatu); 

- 25.09 – uroczyste podpisanie umowy na przebudowę drogi Małe Bałówki – Szafarnia 

dofinansowaną w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich; drugi wniosek na remont 

drogi Krzemieniewo – Kacze Bagno, nie przeszedł w programie; 

- 27.08 – dożynki gminne w Biskupcu; 

- 1.09 – inauguracja roku szkolnego w szkołach ponadgimnazjalnych; uroczystość rocznicy 

wybuchu I Wojny Światowej przy pomniku w Nawrze; otwarcie kompleksu sportowego przy 

Szkole Podstawowej przy ul. Jagiellońskiej 3; 

- 4.09 – dożynki gminne w Wawrowicach; 

- 6.09 – konwent starostów Województwa Warmińsko – Mazurskiego; targi meblowe firmy 

Szynaka w Iławie. 

Starosta dodał, że 9 sierpnia spotkał się również z Burmistrzem Nowego Miasta. Spotkanie 

dotyczyło skrzyżowania ul. Lidzbarskiej z drogą krajową nr 15. W tym miejscu, po każdej 

większej ulewie, z rowów występuje woda.  Podjęto działania, aby udrożnić rów znajdujący się na 

gruntach gminy Kurzętnik. Starosta wyraził nadzieję, że dzięki wykonanym pracom, problem 

zostanie rozwiązany. Jeżeli chodzi o inwestycje powiatowe, zakończono remonty dróg 

powiatowych na terenie gminy Biskupiec. 16 września odbędzie się odbiór techniczny. Hala 

sportowa przy ZSZ w Kurzętniku jest realizowana zgodnie z planem, bez opóźnień, płatności są 

dokonywane na bieżąco. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Marcin Buliński zapytał o konsekwencje ustawy o wiatrakach, która została 

uchwalona przez Sejm RP w maju br. Radny zapytał czy możliwe jest wykonanie analizy 

jakie konsekwencje dla mieszkańców powiatu spowoduje wejście w życie tej ustawy. 

Ustawa wprowadza nowe regulacje dotyczące odległości wiatraków od zabudowań 

mieszkalnych. Odległość ta będzie musiała wynosić co najmniej 10-krotność długości 

wiatraka łącznie z łopatą. Z drugiej strony mieszkańcy nie będą mogli budować czy 

rozbudowywać domów znajdujących się bliżej niż wymagana odległość. Wiadomo, że na 

terenie powiatu mają być postawione wiatraki, które były procedowane jeszcze na starych 

zasadach, jednak osoby, które będą chciały się budować po rozpoczęciu obowiązywania 

ustawy, będą musiały się zastosować do nowych przepisów. Wynika z tego, że sporo osób 

nie będzie mogło budować się tam, gdzie planowało. Radny zaapelował o przeprowadzenie 

analizy jak dużego obszaru powiatu może to dotyczyć. Jeżeli chodzi o gminę Nowe Miasto 

Lubawskie, z możliwości rozwoju budownictwa mieszkalnego będzie wyłączonych w 

całości kilka miejscowości m.in. Chrośle, Gryźliny, Nowy Dwór. Z kolei wójtowie 

pozostałych gmin powiatu, też mogą być zainteresowani tym czy ewentualna budowa turbin 

wiatrowych na terenie ich gmin, nie spowoduje podobnych ograniczeń.       

Starosta powiedział, że istotnie wpływają odwołania od osób mieszkających na terenie 

miejscowości, które wymienił radny Buliński. Szczegóły przedstawi Naczelnik Wydziału 

Budownictwa i Architektury. Jeżeli chodzi o wykonanie takich analizy, można byłoby się o 

to pokusić, ale trudno w tej chwili przewidzieć co się stanie w przyszłości. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Architektury Andrzej Samsel powiedział, że sprawa nie 

jest aż tak skomplikowana, ponieważ nowa ustawa dotyczy wiatraków istniejących. Na 

terenie powiatu jest jeden wiatrak – w Pacółtowie. Po terminie przejściowym czyli po 3 

latach, nie będzie tam można lokalizować zabudowy mieszkaniowej. Mieszkańcy mają 3 lata 

na złożenie wniosków do gminy o warunki zabudowy lub o zmianę w planie. Jeżeli chodzi o 

Starostwo, na nowe wiatraki zezwolenia będzie wydawał Wojewoda. W Starostwach będą 

wydawane zezwolenia na budynki mieszkalne jednorodzinne i przyjmowane zgłoszenia 

robót. W planach jest budowa wiatraków na terenie gminy Biskupiec, ale na razie nie ma 

sensu wykonywać analiz, bo tych wiatraków na razie nie ma. Przepisy mogą się jeszcze 
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zmienić. P. Samsel dodał, że wg. jego wiedzy turbin wiatrowych, które planowano stawiać 

na terenie gminy Biskupiec, już się nie produkuje.  

Radny Buliński zapytał czy są wydane decyzje. 

P. Samsel odparł, że decyzje są wydane, ale czy wiatraki zostaną postawione, nie wiadomo.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania.  

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o remonty dróg na terenie Biskupiec, 

przed odbiorem technicznym należy objechać wszystkie odcinki, sprawdzić ich stan i 

domagać się od wykonawcy poprawek. W niektórych miejscach remonty są wykonane źle 

np. na drodze do Szwarcenowa przepusty są zapchane, dolne odcinki dróg wyglądają źle. 

Przed podpisaniem protokołów odbioru, należy bezwzględnie te odcinki naprawić.   

Starosta powiedział, że cała procedura odbioru będzie przeprowadzona, remontowane 

odcinki będą sprawdzone. Szczegóły przedstawi Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

Ryszard Kłosowski. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że na poniedziałek 

jest umówiony z inspektorem nadzoru i przedstawicielami wykonawców robót z firm 

Skanska i PDB. Wyremontowane odcinki trzeba przejść, sprawdzić co trzeba zrobić. 

Możliwe, że jeżeli droga była robiona w czerwcu – lipcu, to od tego czasu zdążyło się 

zamulić. Remont nie był jeszcze ostatecznie zakończony. Do poniedziałku pewne prace 

miały być wykonane. Jeżeli nie będą zrobione, nie będzie odbioru.  

Przewodniczący powiedział, że być może pewne prace należy jeszcze wykonać, ale on będąc 

na sesji Rady Gminy Biskupiec, spotkał się z podziękowaniami dla Starosty, Zarządu i całej 

Rady Powiatu za inwestycje na terenie gminy. Mieszkańcy to doceniają. Inwestycje 

poprawiają życie, inwestowanie itp.  

Radny Ziejewski powiedział, że Starosta powinien teraz spotkać się ze Starostą Iławskim. 

Jeżeli mają być remontowane całe ciągi komunikacyjne, to tu do remontu pozostał naprawdę 

niewielki odcinek na terenie powiatu iławskiego. Droga prowadzi do drogi krajowej nr 16 i 

dalej do autostrady A1. Wskazane, aby powiat iławski wprowadził do planów remontowych 

na 2017 remont tego odcinka. To samo dotyczy odcinka z Łąkorza do Łąkorka, który łączy 

nasz powiat z powiatem brodnickim. 

P. Kłosowski powiedział, że na konwencie rozmawiał z dyrektorem ZDP w Iławie, który 

poinformował, że do 15 września powiat iławski złoży wniosek do Programu Rozwoju 

Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019” (tzw. „schetynówek) na 

remont tego odcinka. 
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Radny Ziejewski zapytał czy w Starostwie jest wyznaczona osoba, która byłaby 

odpowiedzialna za sprzedaż budynku w Czachówkach. Zdaniem radnego należy kogoś 

personalnie zobowiązać do pracy, ponieważ za parę lat nic z tego budynku nie będzie. 

Budynek niszczeje, dewastuje się. Jesienią będzie półmetek kadencji, a ruchu w tym 

kierunku nie ma. Można i należy personalnie zobowiązać osobę do podjęcia działań w tym 

kierunku, a środki ze sprzedaży przeznaczyć na szpital albo na drogi. Radny powiedział, 

żeby do przyszłej sesji Starosta wskazał osobę, która to monituje, robi ogłoszenia, śledzi 

internet itd. Ogromne środki są zamrożone. Słabością tej Rady będzie, że nie potrafiono 

budynku sprzedać. Trzeba przystąpić do konkretnych działań. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poprosiła o przyjęcie autopoprawki w uchwale – w pkt. 

10 uzasadnienia należy doprecyzować nazwę zadania na terenie gminy Kurzętnik:  

zamiast „Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Marzęcice stanowiących działki: 33/15, 

31/16, 9/55, 9/52, 9/29, 9/47, 7 wraz z budową skrzyżowania z drogą wojewódzką Nr 538 

Radzyń Chełmiński – Łasin”  

winno być: „Przebudowa ulic Szkolnej, Okólnej oraz drogi działka nr 9,47 w miejscowości 

Marzęcice”. Zmianie ulega jedynie nazwa zadania, kwota pozostaje bez zmian.  

Starosta dodał, że zmienia się zakres rzeczowy zadania. Poprosił o przyjęcie tej zmiany. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXIII/176/2016 (załącznik 

nr 6) wraz z autopoprawką podjęto jednogłośnie. 

Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że budżet zwiększa się po stronie dochodów i wydatków o kwotę 

370 781 zł. Zmiany są związane głównie z porozumieniami z gminami dotyczącymi realizacji 

inwestycji. Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji.  
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Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXIII/177/2016 (załącznik nr 7) podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 10 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski. 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o sprzedaż Czachówek, temat jest trudny. Nie ma 

potrzeby wyznaczania osoby odpowiedzialnej za sprzedaż. Jest p. Alina Banaszewska – 

Naczelnik Wydziału Inwestycji, Mienia i Spraw Gospodarczych. Starosta ma przygotowane 

dokumenty – zdjęcia, opis obiektu, ulotki. Gdziekolwiek jest i jest ku temu okazja, stara się 

zareklamować budynek. Na pewno należy wykonać nową wycenę. Zastanawiano się też nad 

tym, aby podzielić i osobno próbować sprzedawać budynek i salę gimnastyczną. 

Radny Ziejewski powiedział, że sala była budowana na wniosek radnych z gminy Biskupiec, 

jeszcze za Starosty Derlickiego. Kosztowała ok. 1 mln zł. Trzeba sobie zadać pytanie – jaką 

funkcję może sprawować budynek? Hotel czy pensjonat tam nie powstanie z uwagi na 

sąsiedztwo zakładu produkcyjnego rolnego. Oddzielenie budynku od sali gimnastycznej, jest 

według radnego nietrafionym pomysłem. Sprzedaż musi być kompleksowa.     

Starosta powiedział, że to był tylko jeden z pomysłów. 

Przewodniczący zapytał czy w tym punkcie ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 11 

 Sprawy różne 

Starosta powiedział, że wszyscy wiedzą o tym, co go spotkało w ubiegłym roku. Chodzi o 

posądzenie o tajną współpracę z Urzędem Bezpieczeństwa. Tuż po rozprawie, która odbyła 

się 19 maja br., w „Gazecie Nowomiejskiej” ukazało się jego oświadczenie w tej sprawie. 

Dziś chciałby odczytać orzeczenie Sądu Okręgowego w Gdańsku. Starosta odczytał 

oświadczenie (załącznik nr 8). Starosta podkreślił, że postępowanie sądowe on wywołał, ale 

to prokurator IPN złożył wniosek do sądu, że złożył zgodne z prawdą oświadczenie 

lustracyjne. Starosta podziękował wszystkim, którzy pomogli mu w tych trudnych czasach, 

podtrzymywali na duchu i wierzyli w korzystne dla niego zakończenie postępowania.  

/oklaski/  

Przewodniczący pogratulował pomyślnego zakończenia sprawy.  

Starosta wyszedł z sali obrad. 
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Radny Ziejewski powiedział, że korzystając z obecności z obecności na sesji Wójta Gminy 

Biskupiec, chciałby wrócić do propozycji przejęcia przez gminę Biskupiec drogi Biskupiec – 

Czachówki. Na naprawę tej drogi większą szansę ma gmina niż powiat, ponieważ gmina 

może sięgnąć po środki z FOGR i takie działanie należałoby podjąć. Zdaniem radnego należy 

wrócić do rozmów na temat przejęcia tej drogi przez gminę. W zamian powiat przejąłby jakąś 

drogę od gminy Biskupiec. Są dwie drogi gruntowe na terenie gminy – wspomniana droga 

Biskupiec – Czachówki i Ostrowite – Górale.  

Wójt Gminy Arkadiusz Dobek powiedział, że z jego strony nie ma przeszkód, aby wrócić do 

tematu. Dodał, że czeka na konkretne propozycje w tym temacie. 

Przewodniczący powiedział, że jak bardziej należy podjąć takie działania. Być może, gdyby 

droga była wyremontowana, łatwiej byłoby sprzedać budynek po byłej szkole w 

Czachówkach.  

Radny Ziejewski powiedział, że jest już wrzesień, a nadal nic nie słychać na temat budowy 

chodnika w miejscowości Podlasek. Radny zapytał czy Dyrektor ZDW podczas swojej wizyty 

w gminie Biskupiec złożył jakąś deklarację odnośnie budowy chodnika. 

P. Dobek odpowiedział, że wpłynął wniosek dotyczący usunięcia drzew, a więc projekt jest 

przygotowywany. Do końca roku pewnie projektanci zdążą, ale raczej nie uda się wykonać 

chodnika w tym roku.    

Radny Ziejewski stwierdził, że wstępnie ustalono, że chodnik będzie wybudowany w tym 

roku. 

P. Dobek odparł, że tak istotnie było, ale Dyrektor ZDW uprzedzał, że jeżeli warunki 

pogodowe nie pozwolą na to późną jesienią, to realizacja przesunie się na wiosnę przyszłego 

roku, na takich warunkach, na jakich było to ustalone.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 12 

Zakończenie obrad XXIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXIII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


